
OKTATÁSI, KULTURÁLIS ÉS SPORTBIZOTTSÁG 
 

2010. február 16-ai ülésének 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 
 
 
• 3/2010. (II. 16.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság az 

önkormányzat 2010. évi költségvetési rendeletének jóváhagyására készült 

előterjesztést és a költségvetési-rendeletet azzal a módosítással javasolja 

elfogadásra, hogy a sportegyesületek számára nyújtott támogatásként a 

Sportcsarnok használatáért fizetendő bérleti díj a 2009. évi szinten kerüljön 

a költségvetésbe betervezésre. 

 

• 4/2010. (II. 16.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a 2010/2011. 

nevelési évben történő óvodai beiratkozásról, illetve a 2010/2011-es tanévre 

vonatkozó általános iskolai beiratkozási tervről szóló előterjesztés 

határozati javaslatában foglaltakat azzal a módosítással támogatja, hogy a 

határozati javaslat 3. pontjában megjelölt óvodai és általános iskolai 

beiratkozás időpontja 2010. április 13., 14., 15. napja legyen. 

 

 



J e g y z ő k ö n y v 
 
 
Készült: az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság 2010. február 16-ai üléséről 
 
Helyszín: Városháza, tanácskozóterem 
 
Jelen vannak: a bizottság tagjai a jelenléti ív szerint, 
 Kardos István alpolgármester, 
 Petőné Papp Margit tanácsnok, főigazgató, 
 Nemesné Nagy Erika igazgató 
 Papp Lászlóné óvodavezető, 
 Tányér József igazgató, 
 Nagy Sándorné irodavezető, 
 Jeney Tibor irodavezető, 
 Lengyelné Tóth Mária irodavezető, 
 Fodorné Szabó Mária intézményfelelős 
 
TÓTH LÁSZLÓ bizottsági elnök 
 
Köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a bizottság 4 tagja van jelen. Bejelenti, 
hogy Dr. Bárdos Lajosné és Szabó Attiláné bizottsági tagok jelezték távolmaradásukat, 
Kovács Krisztina pedig később érkezik. 
Három napirendi pontja van az ülésnek meghívó szerint. Kíván-e valaki más 
napirendet felvetetni? 
 
Nem. 
 
A bizottság a napirendi pontokat 4 igen szavazattal elfogadta. 
 

1. N a p i r e n d 
 
TÓTH LÁSZLÓ bizottsági elnök 
 
Kívánja-e irodavezető asszony kiegészíteni az előterjesztést? 
 
NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
Részletes elemzésre került a 2010. éves költségvetési hiány, melynek összege kb. 
336.000 eFt. Hasonlóan a megelőző évhez, ennek egy része visszaosztásra került az 
intézmények részére (intézményfinanszírozásuk 5,5 %-a). 
215 millió forint hiány volt 2009-ben: 
- intézményekre visszaosztott összeg 95 millió Ft volt, ez a hiány újra termelődött, 
- működési hitel felvételére került sor 120 millió Ft összegben. 
A visszalépések miatt ez utóbbi eltűnt 2009 végére. 
Ennek ellenére idén sokkal nagyobb a hiány. Ennek okát megvizsgálták: 



- Szolgáltatások ÁFA költségét az országgyűlés 20%-ról 25%-ra emelte, ez 
16.224 eFt többletköltséget jelent. 

- Ingyenes és kedvezményes étkezés díját megfinanszírozza, az önkormányzat,  
az 5%-os ÁFA költség növekedés összege 2.313 eFt. 

- Étkezés utalványokat 25% Szja terheli, amit az  APEH-hoz be kell fizetni, ez 
6.920 eFt. 

- Rehabilitációs összeg többszörösére nőtt, 22.745 eFt többlet költséget jelent. 
- Ezeket a növekedéseket kis mértékben csökkenti a munkáltatói járulék 32-ről 

27%-ra történt csökkentése. 
- 185.000 eFt-tal csökkent az önkormányzat bevétele a központi költségvetésből 

származó bevételekből, ebbe beleértendő a normatíva csökkenés is. 
- Működési hitel nélkül nem valószínű az ez évi működés. 
- 2009. évre tervezett 160.000 eFt iparűzési adó helyett 206.000 eFt tényleges 

bevétel realizálódott. Így 2010-re 210.000 eFt-ot terveztek, melyet reálisnak 
tartanak. 

 
Az intézményekre visszaosztásra került a hiány egy része, ezáltal 92.548 eFt-tal 
csökkent a működési hiány. 243.000 eFt működési hitel beállítására került sor. 
 
Kovács Krisztina bizottsági tag megérkezett. 

 
2008-ban 300.000 eFt útépítési hitelre történt hitelszerződés kötés, eddig 5 utcában 
épült meg az út, idén folytatódik az útépítési program, várhatóan 261.000 eFt kerül 
lehívásra. 
3. és 3/a melléklet tartalmazza a fejlesztéseket, az 1. melléklet a fejlesztési bevételeket. 
Pályázatokkal próbálják csökkenteni a hiány mértékét. 
 
TÓTH LÁSZLÓ bizottsági elnök 
 
A tárgyalás első részében kérdésekre lesz lehetőség. Kéri, hogy főleg a szakbizottságot 
érintő részeket tárgyalják részletesen, természetesen az egész előterjesztésről is lehet 
kérdezni. 
 
SZABÓNÉ BOJTOR ÉVA bizottsági tag 
 
A 2. számú mellékletben a TISZK működési költsége 339 millió Ft összegben 
szerepel, mint átvett pénzeszköz. Konkrétan mit jelent az átvett pénzeszköz? 
A gyógyfürdőfejlesztésről nem esik szó az anyagban. Ez hogyan áll? 
Településőröknek mi a feladata? 
 
NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
A TISZK-kel kapcsolatban elmondja, hogy ez egy Társulás, a GESZ látja el a 
gazdasági feladatokat, más ráhatása az önkormányzatnak nincs. 
A gyógyfürdőpályázat visszavonásra került. 
A településőrökre vonatkozó kérdésre tanácsnok asszonyt kéri válaszadásra. 



 
PETŐNÉ PAPP MARGIT tanácsnok 
 
Az Igazságügyi és Rendészeti Minisztérium pályázatot írt ki 2009-ben, 2 fő 
foglalkoztatására volt lehetőség abban az évben. 2010-től ismét 2 fő foglalkoztatására 
van lehetőség, ők a rendőrség és mezőőrök munkáját segítik. A rendőrök felügyelik 
munkájukat, újabb egy évre kerültek alkalmazásra. 
 
BÉKÉSI ZOLTÁN bizottsági tag 
 
Iparűzési adó hátralékok év végére megnyugtatóan rendeződtek, ezt mutatják az 
adatok. 
Van-e még nagyobb vállalkozás, ami tartozik? Biztosan tervezhető-e a növekedés? 
Útépítésre betervezett összeg 324.000 eFt. A lakosság egy része tájékozatlan, nem 
értik miért kell fizetni újra az útépítési hozzájárulást? 
Lesz-e valami egységes elbírálás a fizetés mértékének megállapításában? 
 
NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
Az iparűzési adó év végére nagyon jól alakult a gazdasági válság ellenére. Az 
őstermelőkre is kiterjedt 2008-tól, 4.082 eFt-ot fizettek meg, ez kétévi adó. Ugyanez 
igaz az orvosokra is. Törvényi szinten szabályozták a helyi iparűzési adót, az APEH-
hoz került, nagyobb rálátásuk van a vállalkozókra, így a beszedése is biztosabb. 
Útépítésre 42.000 Ft/ingatlanonként a hozzájárulás. Ezt lehet egy összegben, illetve 12 
hónapi törlesztéssel befizetni. 
Ahol útalapra már történt befizetés, 50%-os a hozzájárulás. Beszedhető bevételt jelent. 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági tag 
 
A sportra fordítható összeg mennyi volt az előző évben? Mennyi az idén? Mennyi a 
különbség? 
 
NAGY SÁNDORNÉ irodavezető 
 
Diáksportra 2009-ben 1.152 eFt-ot tudtak fordítani, 2010-ben ez az összeg 0 Ft. 
Sportalapítvány támogatása 6.050 eFt, ez megegyezik a 2009-essel. 
A Sportcsarnok bérleti díj támogatása 2010-ben csak az iskolákra, dsk-ra értendő, a 
sportegyesületekre nem vonatkozik, nekik meg kell fizetni a bérleti díjat. 
A sportpályát a Vagyonkezelő kezeli, a bérleti díjra vonatkozó kimutatást az üzleti 
tervben ő fogja márciusban hozni. 
A képviselő asszony által kért pontos összegeket ki fogja gyűjteni. 
 
TÓTH LÁSZLÓ bizottsági elnök 
 
A kérdések sorát lezárja. 
 



KOVÁCS KRISZTINA bizottsági tag 
 
Határozati javaslatot szeretne tenni. Igazságtalannak tartja, hogy az egyesületeknek a 
Sportcsarnok használatáért fizetniük kell. Példának hozza a férfi kézilabda csapatot: 86 
eFt a havi terembérleti díj, heti 3 edzéssel. Ezt nem fogja tudni kifizetni az egyesület, 
mivel nincs ennyi pénze, éves szinten ez 1.032 eFt-ot jelentene. 
A gyermekeknek, ifjúságnak szüksége van a mozgásra, sportra. 
Találja meg a képviselő-testület a módját, hogy a sportegyesületeknek ne kelljen 
fizetniük a bérleti díjat. Növelje meg a Városüzemeltető keretét ezzel a kb. 4 millió 
forintos összeggel. 
2009. évi szinten kerüljön betervezésre. 
A költségvetésről a véleménye az, hogy hiány költségvetés, a normatívák 
csökkenésével, a megszorításokkal nagyon nehéz lesz ezt a költségvetést végrehajtani. 
Az intézmények már nem tudnak visszalépni, lassan a létük van veszélyben, a saját 
funkciójukat nem tudják lassan betölteni. 
A nem kötelező feladatokat szeretnék megtartani (pl. Művészeti Iskola) – a város attól 
város, hogy ezeket tovább is megtartsa, támogassa. 
Nagyon nehéz lesz, de bízik azért abban, hogy átgondolt, megfontolt gazdálkodással, 
kevesebb hitelfelvétellel a tervezettnél, megvalósítható lesz. 
 
TÓTH LÁSZLÓ bizottsági elnök 
 
Nagyon nagy feladat áll a Képviselő-testület előtt, de ő bízik benne, hogy 
megvalósulnak az elképzelések. 
Először Kovács Krisztina bizottsági tag javaslatáról szavaznak, miszerint a 
sportegyesületek rendelkezésére álljon a Sportcsarnok használata a 2009. évhez 
hasonló módon, a bérleti díj kerüljön visszatervezésre. 
A módosító indítvány pontos szövege: a bizottság az önkormányzat 2010. évi 
költségvetési rendeletének jóváhagyására készült előterjesztést és a költségvetési-
rendeletet azzal a módosítással javasolja elfogadásra, hogy a sportegyesületek számára 
nyújtott támogatásként a Sportcsarnok használatáért fizetendő bérleti díj a 2009. évi 
szinten kerüljön a költségvetésbe betervezésre. 
 
A szavazás eredménye 5 igen. 
 
Kéri, hogy az előterjesztésről szavazzon a bizottság. 
 
A bizottság az előterjesztésben foglaltakat 4 igennel és 1 tartózkodással elfogadja. 
 
 
3/2010. (II. 16.) oktatási, kulturális és sportbizottsági határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
az önkormányzat 2010. évi költségvetési rendeletének jóváhagyására készült 
előterjesztést és a költségvetési-rendeletet azzal a módosítással javasolja 
elfogadásra, hogy a sportegyesületek számára nyújtott támogatásként a 



Sportcsarnok használatáért fizetendő bérleti díj a 2009. évi szinten kerüljön a 
költségvetésbe betervezésre. 
 
Határidő: 2010. február 25. 
 
Felelős: Tóth László bizottsági elnök 
 
 

2. N a p i r e n d 
 
TÓTH LÁSZLÓ bizottsági elnök 
 
Van-e kiegészítése irodavezető asszonynak? 
 
LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
Az előterjesztés 4. oldalán található szöveg 2. bekezdésének 2. mondata tévesen került 
megfogalmazásra. Ezt a részt törölni kívánja, és a testületi ülésre korrigálja. 
 
TÓTH LÁSZLÓ bizottsági elnök 
 
Módosító indítványként kéri a bizottság támogatását abban, hogy az óvodai és 
általános iskolai beiratkozások időpontját április 13-14-15-ében javasolja megjelölni. 
 
A módosító indítványt a bizottság 5 igen szavazattal elfogadja. 
 
Kéri a bizottság tagjait, hogy szavazzanak az előterjesztés egészéről. 
 
A bizottság 5 igen szavazattal támogatja az előterjesztés határozati javaslatát, a már 
előzőleg megszavazott módosítással. 
 
 
4/2010. (II. 16.) oktatási, kulturális és sportbizottsági határozat 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a 2010/2011. nevelési évben történő óvodai beiratkozásról, illetve a 2010/2011-es 
tanévre vonatkozó általános iskolai beiratkozási tervről szóló előterjesztés 
határozati javaslatában foglaltakat azzal a módosítással támogatja, hogy a 
határozati javaslat 3. pontjában megjelölt óvodai és általános iskolai beiratkozás 
időpontja 2010. április 13.,14., 15. napja legyen. 
 
Határidő: 2010. február 25. 
 
Felelős: Tóth László bizottsági elnök 
 
 



 
3. N a p i r e n d (Különfélék) 

 
TÓTH LÁSZLÓ bizottsági elnök 
 
Megkérdezi, hogyan áll a gimnáziumi hatosztályos képzésbe való jelentkezés? 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
Február 19-ig kell benyújtani a jelentkezést, az eddigi jelentkezések alapján úgy 
gondolja, hogy tudják indítani, ezt a képzést. 
Az emeltszintű matematika oktatásról elmondja, hogy a híresztelések ellenére indulni 
fog a következő tanévben. A teljesítményt 40%-ra csökkentették, így a 36 főből 15 főt 
ki tudnak választani. 
A helyi tanterv-kiegészítést a következő bizottsági ülésre hozza. 
 
TŐKÉNÉ NAGY ILONA bizottsági tag 
 
Milyennek kell lenni a tanulmányi átlagnak ahhoz, hogy a hatosztályos képzésbe 
felvételt nyerjen a tanuló? 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató asszony 
 
Négy egész fölöttinek kell lennie a tanulmányi eredménynek, hogy egy diák a 
hatosztályos képzésben részt vehessen. 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ óvodavezető 
 
Módosították az Óvodai Nevelés Alapprogramját. Az átdolgozott dokumentumban 
határozottan megjelenik, hogy a nemi identitást nem szabad erősíteni, amit 
nevetségesnek tart. Ezt bizonyára módosítani fogják, mivel a szakma nem ért egyet 
ezzel az állásponttal. A migráns gyerekekkel behatóan foglalkozik az új program. 
 
TÓTH LÁSZLÓ bizottsági elnök 
 
Mindenkinek megköszöni a munkáját, az ülést bezárja. 
 
 
 

k.m.f. 
 
 
 
 
 F o d o r n é   S z a b ó   Mária T ó t h   László 
 jegyzőkönyvvezető bizottsági elnök 


